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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  
Zastupitelstvo hlavního města Prahy   

    

Výbor pro bezpečnost a pro prevenci 
kriminality ZHMP 

 

ZÁPIS z 16. jednání 

Výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP konaného dne 19. 2. 2025 v 15:00 hod. 

Operační středisko krizového řízení, místnost č. 407, Nová radnice, Mariánské náměstí 2, Praha 1 

     

 
Přítomni: Jiří Ptáček, Ondřej Buršík, Ing. Jan Hora, Mgr. Jiří Knitl, RNDr.  Daniel Mazur, PhD., Miloslav Ondra, JUDr. 

Markéta Štalmachová  

Omluveni: Mgr. Karel Hanzlík, Mgr. Martin Hrubčík, MBA, MUDr. Tomáš Kaštovský, Mgr. Martin Pacovský, Stanislav 
Šimek  

Hosté: Mgr. Jana Štosková – koordinátorka prevence kriminality odboru SOV Magistrátu, Libor Kousal - 
pověřený řízením Správy služeb hl. m. Prahy, Mgr. Bc. Jana Kirnerová, DiS. – správkyně informačních sítí 
bezpečnostního systému OIC Magistrátu, Václav Mareš – referent infrastrukturních a bezpečnostních 
IS/ICT odboru OIC, Mgr. Jiří Károly - ředitel OIC MHMP, Mgr. Ludvík Klema - ředitel Městské policie hl. m. 
Prahy, Mgr. et Mgr. Miroslav Šmíd – vedoucí oddělení poradců primátora odboru PRM, doc. MUDr. 
Bohuslav Svoboda, CSc. - primátor hl. m. Prahy, Mgr. Josef Macháček - poradce primátora, plk. Mgr. Petr 
Víšek - náměstek ředitele KŘ Policie HMP pro vnější službu, Bc. Jana Poštová - tisková mluvčí ZZS HMP, 
plk. Ing. Jiří Hošek - náměstek pro prevenci a CNP HZS HMP   

Jednání řídil: Jiří Ptáček – předseda Výboru pro bezpečnost ZHMP       
 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Zahájení 

2. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

3. Aktuální stav MKS v Praze, příprava nové koncepce a další rozšiřování systému 

4. Tisk do ZHMP: 

Z-12707 k návrhu "Koncepce prevence kriminality hl. m. Prahy na léta 2024 - 2028" 

5. Záměr k projednání: 

Obnova podpory výrobce pro technologie SandBlast 

6. Záměr k projednání: 

Rámcová dohoda o pronájmu pevných optických okruhů a poskytování souvisejících služeb 
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Bod Věc 

7. Tisky do Rady HMP na vědomí: 

a)R-54224 k záměru Městské policie hl. m. Prahy na realizaci veřejné zakázky "Záruční a pozáruční servis a  

mimosezónní uskladnění motocyklů pro potřeby Městské policie hl. m. Prahy na 4 roky“ 

b)R-54079 k návrhu na darování movitého majetku z vlastnictví hlavního města Prahy do vlastnictví neziskové 
organizace Neohnutí z.s. 

c)R-54167 k návrhu na podání žádosti hl. m. Prahy v rámci Programu prevence kriminality na místní úrovni na 
rok 2025 

d)R-53916 k návrhu na poskytnutí dotací hlavního města Prahy - Program v oblasti prevence kriminality pro rok 
2025 a na úpravu rozpočtu vl. hl. m. Prahy 

e)R-54024 k návrhu na vyhlášení výběrového řízení na funkci ředitele/ředitelky příspěvkové organizace Správa 
služeb hlavního města Prahy 

f)R-53671 k návrhu na podání žádosti o podporu projektu "Bezpečnostní a stavební úpravy Sněmovní a okolí" v 
rámci "Programu prevence kriminality na místní úrovni na rok 2024 - 3. kolo", zavedení nové investiční akce do  

centrálního číselníku akcí včetně stanovení celkových nákladů investiční akce a k návrhu úpravy rozpočtu  

vlastního hl. m. Prahy na rok 2025 

g)R-54036 k záměru odboru bezpečnosti MHMP na realizaci veřejné zakázky „Modernizace technologického 
vybavení Operačního střediska krizového štábu hl. m. Prahy“ 

8. Zpráva o činnosti MP HMP za měsíc leden a za rok 2024 

9. Zpráva o činnosti KŘ Policie HMP za měsíc leden a za rok 2024 

10. Zpráva o činnosti ZZS HMP za měsíc leden 

11. Zpráva o činnosti HZS HMP za měsíc leden a za rok 2024 

12. Zpráva o činnosti SS HMP za měsíc leden 

13. Různé a závěr 

 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Zahájení 

Předseda Ptáček přivítal přítomné členy výboru i hosty na jednání Výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality 
ZHMP. 

2. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

Program byl bez připomínek schválen přítomnými členy výboru. 
Přijato (6 – 0 – 0) 

 
Zápis z minulého jednání Výboru byl schválen přítomnými členy. 

Přijato (6 – 0 – 0) 
 
Ověřovatelem zápisu byl určen člen výboru Mgr. Jiří Knitl. 

Přijato (5 – 0 – 1) 
 
Členové Výboru schválili účast přítomných hostů. 

Přijato (6 – 0 – 0) 

3. Aktuální stav MKS v Praze, příprava nové koncepce a další rozšiřování systému 

 
Úvodní slovo k projednávanému bodu provedl Mgr. Jiří Károly, ředitel odboru informatických činností, který odboru 
prezentoval základní informace k Městskému kamerovému systému (prezentace je přílohou k tomuto zápisu). Poté 
proběhla diskuse v rámci, které byl diskutován stav MKS, proces instalace nových kamer, opravy nefunkčních kamer 
a zejména potřeba koncepce dalšího rozvoje MKS a stížnosti na nefunkčnost některých kamer. V diskusi vystoupil i 
pan primátor Doc. MUDr. Bohuslav Svoboda, CSc., který přijal pozvání na jednání výboru. Závěrem bylo řečeno, že 
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klíčové je, aby byla zpracovaná Koncepce MKS a rozvojový plán na základě, kterého by se kvantifikoval objem financí 
pro realizaci cílů vyplývající z těchto dokumentů. Ředitel Károly přislíbil rozeslat členům výboru seznam klíčových 
nevyjasněných bodů týkajících se MKS, ke kterým se členové vyjádří. Dále ředitel Károly požádal, aby mu byly zaslány 
veškeré podněty od jednotlivých záchranných složek k MKS (nefunkční kamery atd.) Předseda Ptáček přislíbil, že 
veškeré materiály k MKS, které budou průběžně zasílány, budou na Výboru projednány. 

 

4. Tisk do ZHMP: Z-12707 k návrhu "Koncepce prevence kriminality hl. m. Prahy na léta 2024 - 2028" 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedla Mgr. Jana Štosková, koordinátorka prevence kriminality odboru sociálních věcí 
Magistrátu. Sdělila, že tato Koncepce již byla schválena Radou HMP, a nyní bude zařazena na jednání Zastupitelstva 
HMP. Byla zpracována v souladu se Strategií prevence kriminality MV ČR. Zhotovení Koncepce mělo dvě fáze - 
analytickou a návrhovou. V rámci první fáze byla vypracována bezpečnostní analýza, na kterou navazovaly jednotlivé 
cíle a priority. Na zpracování dokumentu se podílela pracovní skupina, která byla jmenovaná ředitelem odboru SOV 
Magistrátu. Návrh Koncepce byl připomínkován na jednotlivých MČ a také expertní pracovní skupinou. 
 
Diskuze: 
 
člen výboru Buršík - ocenil zpracování analytické části Koncepce a vznesl dotaz, proč tento dokument neexistoval na 
období 2021 - 2023. 
 
Mgr. Štosková - odpověděla, že tomu tak opravdu bylo. Přisuzuje to důvodům kapacitních a personálních na odboru. 
Navíc práce na tomto dokumentu byla opravdu zdlouhavá. Koncepce je pro MČ i pro odbor SOV Magistrátu oporou 
pro žádosti o dotace. 

Usnesení: 

Výbor pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP doporučuje Zastupitelstvu HMP schválit tisk Z - 12707 k 
návrhu "Koncepce prevence kriminality hl. m. Prahy na léta 2024 - 2028". 

Přijato (6 – 0 – 0) 

 

5. Záměr k projednání: Obnova podpory výrobce pro technologie SandBlast 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl Václav Mareš, referent infrastrukturních a bezpečnostních IS/ICT odboru 
informatických činností Magistrátu. Představil záměr na obnovu podpory výrobce pro technologie SandBlast. 

Usnesení: 

Výbor pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP doporučuje schválení záměru na Obnovu podpory výrobce 
pro technologie SandBlast. 

Přijato (6 – 0 – 0) 

 

6. Záměr k projednání: Rámcová dohoda o pronájmu pevných optických okruhů a poskytování souvisejících služeb 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl Mgr. Jiří Károly, ředitel odboru informatických činností. Představil záměr na 
rámcovou dohodu o pronájmu optických okruhů a poskytování souvisejících služeb. 
 
Proběhla k tomuto tématu široká debata, která vyústila v to, že zakázka se bude soutěžit najednou, nicméně záměr 
bude rozdělen na více částí. Takto upravený záměr bude rozeslán členům Výboru a následně hlasován per rollam. 

 

7. Tisky do Rady HMP na vědomí: 

a)R-54224 k záměru Městské policie hl. m. Prahy na realizaci veřejné zakázky "Záruční a pozáruční servis a  
mimosezónní uskladnění motocyklů pro potřeby Městské policie hl. m. Prahy na 4 roky“ 

b)R-54079 k návrhu na darování movitého majetku z vlastnictví hlavního města Prahy do vlastnictví neziskové 
organizace Neohnutí z.s. 
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c)R-54167 k návrhu na podání žádosti hl. m. Prahy v rámci Programu prevence kriminality na místní úrovni na rok 
2025 

d)R-53916 k návrhu na poskytnutí dotací hlavního města Prahy - Program v oblasti prevence kriminality pro rok 
2025 a na úpravu rozpočtu vl. hl. m. Prahy 

e)R-54024 k návrhu na vyhlášení výběrového řízení na funkci ředitele/ředitelky příspěvkové organizace Správa 
služeb hlavního města Prahy 

f)R-53671 k návrhu na podání žádosti o podporu projektu "Bezpečnostní a stavební úpravy Sněmovní a okolí" v 
rámci "Programu prevence kriminality na místní úrovni na rok 2024 - 3. kolo", zavedení nové investiční akce do  
centrálního číselníku akcí včetně stanovení celkových nákladů investiční akce a k návrhu úpravy rozpočtu  
vlastního hl. m. Prahy na rok 2025 

g)R-54036 k záměru odboru bezpečnosti MHMP na realizaci veřejné zakázky „Modernizace technologického 
vybavení Operačního střediska krizového štábu hl. m. Prahy“ 

Předseda Ptáček představil tisky do Rady HMP, které byly zařazeny na vědomí. Člen výboru Hora poděkoval za tisk, 
kterým se daruje několik opuštěných a nalezených motorových vozidel neziskové organizaci, která je využije v 
souvislosti s ozbrojeným konfliktem na Ukrajině. 

 

8. Zpráva o činnosti MP HMP za měsíc leden a za rok 2024 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl Mgr. Ludvík Klema, ředitel MP HMP. Informoval, že z hlediska statistiky se 
nevymykají žádné trendy. Veškeré podklady byly zaslány. Personální situace je u MP HMP stabilizovaná. Výrazněji se 
nyní nedaří nabírat nové strážníky, nicméně snad se postupně tato situace bude zlepšovat. 

 

9. Zpráva o činnosti KŘ Policie HMP za měsíc leden a za rok 2024 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl plk. Mgr. Petr Víšek, náměstek ředitele KŘ Policie HMP pro vnější službu. 
Potvrdil, že celková kriminalita má klesající tendenci a objasněnost stoupá. Ta je nyní na 26,8 %, což je nejlepší 
výsledek za poslední dekádu. Oblasti, ve kterých vnímají lehký nárůst jsou mravnostní a násilná kriminalita. Dále se 
zaměřil na oblast extremismu a terorismu. Za rok 2024 řešili 212 trestných činů. Vyzdvihl práci kolegů. kteří tuto 
oblast řeší. Toto úzce souvisí s radikalizací, která se po útoku na FF UK, začala více projevovat. Jedná se o radikalizaci 
v rámci školských zařízení, co se týká schvalování činů, jak tomu bylo na FF UK. Velmi dobrou práci odvádí policisté, 
kteří systémově podchycují tyto situace. Spolupráce se školskými zařízeními je velmi efektivní. Spolupracují s 
odborem bezpečnosti při realizaci opatření týkající se hrozby útoku pomocí motorových vozidel (instalace city bloků 
a dalších zabezpečovacích systémů). Dále upozornil na zvyšující se trend výhružka sebevraždou, případně obava o 
někoho. Na každodenní bázi řeší tyto situace. Navyšují se počty událostí v metru (pád osob do kolejiště). Tento trend 
se nevyvíjí dobře. Personální stav u policie je nyní 1000 neobsazených míst. 
 
Diskuze: 
 
člen výboru Hora - vznesl dotaz, zda zaznamenali více oprávněných hlášení změny duševního stavu, nebo je stav 
stejný. 
 
náměstek Víšek - reagoval s tím, že nyní mají povinnost hlášení i prodejci zbraní. Nicméně nezaznamenali větší 
nárůst hlášení. Více si lidé všímají nestandardního chování na ulici i ve školách. 

 

10. Zpráva o činnosti ZZS HMP za měsíc leden 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedla Bc. Jana Poštová, tisková mluvčí ZZS HMP. Informovala, že z dlouhodobého 
hlediska pozorují nárůst tísňových volání i počty výjezdů. Největší nárůst zaznamenali u výjezdů s nižší naléhavostí, 
kterou řeší prostřednictvím zdravotní dopravní služby. Zmínila se i o projektu ECMO, který je unikátní a má za cíl 
zachraňovat osoby se zástavou srdce již v terénu. Dále sdělila, že i přes obtížnou dopravní situaci v Praze, se daří 
držet dojezdovou dobu okolo 8,5 min. Vyzdvihla, že se podařilo personálně stabilizovat zdravotní operační středisko. 
Pokračují v náborových kampaních, ze kterých budou nadále doplňovat záchranáře do rozrůstajících se výjezdových 
skupin. Také vnímají větší počty osob s psychickými obtížemi. Představila projekt, na kterém se bude hlavní město 
podílet ve spolupráci s aplikací Záchranka. Do jejich funkcionalit bude zakomponována oblast psychického zdraví díky 
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nové organizaci hlavního města Prahy Záchrana pro duši. Bude sloužit pro osoby s psychickými obtížemi, pro které je 
komplikované získat první pomoc a často se tak obrací na ZZS HMP. Zapojené organizace budou garantovat určitou 
dosažitelnost - telefonickou případně osobní konzultaci. 

 

11. Zpráva o činnosti HZS HMP za měsíc leden a za rok 2024 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl plk. Ing. Jiří Hošek, náměstek pro prevenci a CNP HZS HMP. Sdělil, že za rok 
2024 řešili na 13 500 případů. Snižují se počty požárů, ale rostou události typu technická pomoc. Také sledují 
zvyšující se trend výhružek sebevražd v přímé souvislosti související s jejích činností (otevírání uzavřených prostor, 
instalace seskokových matrací) atd. Zopakoval závažné případy, které řešili (např. požár Národního divadla, požáry 
vánočních stromků). Řešili sérii požáru v Kunratickém lese a podařilo se zjistit pachatele. Ten se nakonec doznal. 
 
Diskuze: 
 
předseda Ptáček - vznesl dotaz na uchráněnou hodnotu (cca 7 mld. Kč) při požáru Národního divadla. Jak přišli k této 
částce? 
 
náměstek Hošek - odpověděl, že tuto částku odhadli vyšetřovatelé požárů. A důležitým vodítkem byla částka, na 
kterou je divadlo pojištěné. 

 

12. Zpráva o činnosti SS HMP za měsíc leden 

Úvodní slovo k tomuto bodu provedl Libor Kousal, pověřen řízením SS HMP. Sdělil, že v součinnosti s odborem služeb 
Magistrátu, spolupracují na zautomatizování vyvěšování výzev na Úřední desku. Podepsali smlouvu s novým 
dodavatelem na odtahové služby. Díky tomuto se více zkvalitní tato služba. V závěru informoval o otevření nového 
odtahového parkoviště, které bude mít kapacitu na 350 míst. Proto bude zařazen na jednání Rady HMP tisk, kterým 
se navýší počet systematizovaných míst, aby byl zajištěn chod nového parkoviště. 

 

13. Různé a závěr 

Předseda Ptáček poděkoval přítomným členům výboru a hostům za účast a ukončil jednání v 17:23 hod. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ověřil: Mgr. Jiří Knitl, člen Výboru pro bezpečnost a pro prevenci kriminality ZHMP   

Zapsala: Ing. Veronika Křižanová, MHMP - BEZ MHMP   

Jiří Ptáček 
předseda Výboru pro bezpečnost a pro 

prevenci kriminality ZHMP 
 
 
 
 
 

JUDr. Markéta Štalmachová 
tajemnice Výboru pro bezpečnost a pro 

prevenci kriminality ZHMP 
 
 


